

# OLLO 24.1 – Visa Processing of Francophone Immigrants

IRCC's response to a request for information made by the  
Standing Senate Committee on Official Languages on February 6, 2023

## Question

**Senator Mégie:** Thank you. I will continue along the same lines as Senator Dagenais. You talked about visa application processing times.

Do you have real numbers based on what you are currently experiencing in terms of visa application processing times for the francophone immigrant population?

**Ms. Fox:** Just to make sure I understand correctly: only francophones?

**Senator Mégie:** Yes.

**Ms. Fox:** I could give you an overview of our pools, because there are temporary visas for permanent residency and for family reunification. In some cases, processing times outside Quebec and within Quebec are different, because Quebec's targets differ from the federal government's.

What we could do is sort the data again and share it with the committee and the chair. I don't have it here.

## Response

Please refer to Annex A for processing times of temporary and permanent resident lines of business, divided by those applicants destined to Quebec and the rest of Canada. These processing times consider factors outside of IRCC's control and that may affect the time it takes for a final decision to be made on an application (e.g., type of application, immigration levels space, client response time to follow-up questions, admissibility decisions).



# OLLO 24.1 – Traitement des demandes de visa des immigrants francophones

Réponse d'IRCC à une demande d'information présentée par le  
Comité Sénatorial Permanent des Langues Officielles le 6 février 2023

## Question

**La sénatrice Mégie :** Merci. Je continue dans la même veine que le sénateur Dagenais. Vous parliez du délai dans le traitement des demandes de visa.

Avez-vous un chiffre concret à partir de ce que vous vivez actuellement sur le temps de traitement des demandes de visa pour la population d'immigrants francophones?

**Mme Fox :** Juste pour m'assurer que je comprends bien : strictement pour les francophones?

**La sénatrice Mégie :** Oui.

**Mme Fox :** Je pourrais vous donner un aperçu par rapport à nos bassins, parce qu'il y a des visas temporaires, pour la résidence permanente et pour la réunification familiale. Dans certains cas, les délais à l'extérieur du Québec et au Québec sont différents, parce que le Québec a des cibles différentes que celles du fédéral.

Ce qu'on pourrait faire, c'est ressortir les données et les partager avec le comité et avec la présidente. Je ne les ai pas ici.

## Réponse

Veillez-vous référer à l'annexe A pour les délais de traitement des secteurs d'activité des résidents temporaires et permanents, divisés par les demandeurs destinés au Québec et au reste du Canada. Ces délais de traitement tiennent compte de facteurs hors du contrôle d'IRCC et qui peuvent affecter le temps nécessaire pour qu'une décision finale soit prise sur une demande. (par ex. : la dynamique propre au pays, le type de demande, les places disponibles pour l'immigration, le délai de réponse du client aux questions de suivi, les décisions relatives à l'admissibilité, etc.).



**Processing Time\* for Francophone\*\* Permanent Resident Applications Destined to Quebec and the Rest of Canada between 2019 and 2022 (in months)**

<b>Year</b>	<b>QC Region</b>	<b>Rest of Canada</b>
2019	21	15
2020	27	25
2021	26	25
2022	26	24

\* Processing time refers to the time in which 80% of applications were finalized by IRCC, from the completed application received date to final decision date.

Please note that a minimum of 10 cases are required to calculate processing times. Permanent resident application processing times are calculated based on a 6-month rolling period, ending each respective year.

\*\*Based on the official language indicated on the application

**Processing Time\* for Francophone\*\* Temporary Resident Applications\* Destined to Quebec and the Rest of Canada between 2019 and 2022 (in days)**

<b>Year</b>	<b>QC Region</b>	<b>Rest of Canada</b>
2019	74	95
2020	87	113
2021	101	110
2022	128	174

\* Processing time refers to the time in which 80% of applications were finalized by IRCC, from the completed application received date to final decision date.

Please note that a minimum of 10 cases are required to calculate processing times. Permanent resident application processing times are calculated based on a 6-month rolling period, ending each respective year.

\*\*Based on the official language indicated on the application

Data source: COGNOS (MBR) extracted as of February 24, 2023

Data compiled by: OPP-DART-2023-20206

Data is preliminary and subject to change.



**Délai de traitement\* des demandes de résidence permanente francophones\*\* par destination du Québec et le reste du Canada entre 2019 et 2022**

<b>Année</b>	<b>Québec</b>	<b>Reste du Canada</b>
2019	21	15
2020	27	25
2021	26	25
2022	26	24

\* Le temps de traitement fait référence au temps pendant lequel 80 % des demandes ont été finalisées par IRCC, à partir de la date de réception de la demande complète jusqu'à la date de la décision finale. Veuillez noter qu'un minimum de 10 cas est requis pour calculer les délais de traitement. Ces délais de traitement des demandes de résidence permanente sont calculés sur la base d'une période continue de 6 mois, se terminant chaque année respective.

\*\*Basé sur la langue officielle indiquée sur la demande.

**Délai de traitement\* des demandes de résidence temporaire francophones\*\* par destination Québec et le reste du Canada entre 2019 et 2022 (en jours)**

<b>Année</b>	<b>Québec</b>	<b>Reste du Canada</b>
2019	74	95
2020	87	113
2021	101	110
2022	128	174

\* Le temps de traitement fait référence au temps pendant lequel 80% des demandes ont été finalisées par IRCC, de la date de réception de la demande complétée à la date de décision finale et qu'un minimum de 10 cas sont nécessaires pour calculer les délais de traitement. Ces délais de traitement des demandes de résidence temporaire sont calculés sur la base d'une période continue de 8 semaines, se terminant chaque année respective.

\*\*Basé sur la langue officielle indiquée sur la demande.

Source des données: COGNOS (MBR) extracted as of February 15, 2023

Numéro de demande: OPP-DART-2023-20206

Les données sont préliminaires et sujettes à changement.



